
 

Oikukkaat vedet 

 

Tervehdys Suolijärveltä. Onpahan ollut erikoinen kesä.  

Vesi pullahti heti keväästä maksimikorkeuteen ja se on hyvin poikkeuksellista. Enpä muista, 

että toukokuussa olisi laituri ollut just jetsulleen kohdillaan. Hetken tuntui, että säännöstely 

olikin vain pitkähkö uni. Normaalisti rumat kivikot ronottavat näkyvissä juhannukseen saakka. 

Vesi lähti laskuun heinäkuun alussa ja loppukesä on arvoitus. Taivaalta sitä näyttää tulevan 

niin sakeaan, että tuskin tässä kuivuutta kärsitään. Mielenkiintoista nähdä mille tasolle PVO 

Vesivoima saa pinnat jäiden tuloon mennessä. Siellä tarvitaan nyt ammattitaitoa Aaro 

Horsman putiikissa. 

Taisi outo vedenpaljous säikyttää kalatkin alkukesästä. Kukaan ei tuntunut saavan mitään. 

Kovimmat kalavaleetkin olivat aika maltillisia. Kala oli ihmeissään kun uintivettä riitti yllin kyllin. 

Taisivat uida kalamiehiä piiloon paikkoihin joista niitä kukaan ei osannut edes pyytää. 

Kovat tuulet ovat sekoittaneet kalamiehiä muillakin Suomen järvillä. Suolijärvien heikkoon 

saaliiseen tuuli on osasyyllinen, vaikka tuntuu, että Posiolla tuulet ovat viime vuosien aikana 

jatkuvasti yleistyneet. 

Omien havaintojeni mukaan kala alkoi käyttäytyä suurin piirtein normaalisti heinäkuun 

alkupäivinä. Jotain pientä saalistakin tuli, ja ovat kuulemma muutkin saaneet. Kalavaleetkin 

ovat palautumassa normimittoihin. 

 

Nuottaa kunnostamaan 

Kalastuskunnalla on savottana jatkossa tehostaa roskakalan pyyntiä. Vuosikokouksen 

päätösten mukaan selvitin keväällä rysän vuokrausta. Kesken asian pohtimisen 

kalastuskunnalle tarjoutui mahdollisuus ottaa vastuu Suolijärvien kalastusalueen nuotasta. 

Nyt se on Särkelässä, kuten oheisista tiedotteista selviää. 

Nyt loppukesän urakkana on saada nuotta kuntoon ja pari koevetoa. Tulevina kesinä sitten 

vain nuotalla roskakalaa ylös. Kalastusalueen nuotta on ylivoimaisesti halvin tapa meille 

edistää asiaa. Kalastuskunta saa jopa pientä korvausta nuotan huollosta. Siksi päädyimme 

tähän kokeiluun. 

Nyt vetoankin kaikkiin kalastuksen ystäviin, että nuotta saataisiin ensin kuntoon ja sitten 



vesille. Molempiin tarvitaan vanhaa kunnon talkoohenkeä. Seuratkaa näitä sivuja, niin pysytte 

jyvällä milloin voimaa tarvitaan. 

Hyypiön Markku ja Särkelän Raimo yrittivät tavoittaa roskakalaa keväällä myös omalla 

paunetilla, mutta tulos ei ainakaan Markkua tyydyttänyt. Koekalastuspaikassa paunetti tukki 

roskakalan nousun mutta varsinaista saalista ei tullut riittävästi. Lisäksi piisamit kiusasivat 

pyyntiä rikkomalla vehkeitä. 

 

Siikatutkimus etenee 

Olemme myös kertoneet aiemmin Yli-Suolijärveä koskevasta siikaselvityksestä. 

Kustannussyistä hanke on hieman kutistunut, mutta pyritään toteuttamaan elo-syyskuun 

aikana. Tavoitteena on pyytää noin 30 kappaletta siikoja puolestakymmenestä eri kohteesta 

eri menetelmillä. 

Alunperin oli tarkoitus motivoida kalastajia keräämään siikoja pakkaseen pitkin kesää, mutta 

tästä jouduttiin luopumaan tutkimuksen aiheuttamien kustannusten vuoksi. Nyt keskitytään 

saamaan kasaan tuo noin 150 näytesiikaa. 

Tutkimukseen menevistä kaloista on otettava heti paikalla suomu- ja päänäytteet. Se tuo 

lisätyötä. Tästäkin hankkeesta näillä sivuilla lisätietoa kun aikataulut selviävät. 

Kireitä siimoja, ja muistakaa verkoissa liputus. Ja se alamitta järvitaimenella on siis 60 senttiä. 

Se on järjetön, mutta siihen on ainakin toistaiseksi meidän tyytyminen. 

Ja vielä, muistakaa haudata kaikki perkeet. Se on välttämätöntä esimerkiksi haukimadon 

torjunnassa.  


